

目 次

2025年第8期(8月16日出版)

《北京社会科学》

【马克思主义研究】

中国式现代化经济伦理的理论渊源、核心要义与实践超越

..... 程 静 施 红 (4)

【首都发展研究】

北京市数字经济增加值规模与结构分析 陈梦根 李趣鼎 (16)

【文史哲研究】

中唐“大一统”观念重构下的辞赋书写新变 陈祓烨 (31)

“抗日民族统一战线”的话语建构及启示 关 伟 (42)

“古”“今”之辨与中华文明现代性的法家阐释 蒋 范 (53)

【经济与管理研究】

出口市场不确定性、进入退出决策与企业冲击应对能力

.....余森杰 马嘉文 (62)

数字产业赋能新质生产力的理论逻辑、现实挑战与实践路径

.....温军 杨竞豪 (80)

政府数据治理对全国统一大市场建设的影响 石玉堂 王晓丹 (91)

【教育与社会研究】

畅通教育、科技、人才良性循环的逻辑理路与实践路径

.....周海涛 朱元嘉 (105)

中国大城市初婚模式变迁趋势及机制

——以北京、上海和香港为例 陈蓉 (115)

[本刊不以任何形式收取版面费，全国社科工作办举报电话：010-63098272]

Social Sciences of Beijing

Selected Catalogs

The Eighth Issue of 2025

Economic Ethics Implications of Chinese Path to Modernization:

Theoretical Origins, Core Essence and Practical Transcendence CHENG Jing SHI Hong(4)

Analysis of the Scale and Structure of the Value Added

of Beijing's Digital Economy CHEN Meng-gen LI Qu-ding(16)

The New Changes in the Writing of Ci Fu Under the Reconstruction

of the Concept of "Great Unity" in the Mid-Tang Dynasty CHEN You-ye(31)

The Discourse Construction of the "Anti-Japanese National United Front"

and Its Implications GUAN Wei(42)

Distinguishing *Gu* and *Jin*: A Legalist Interpretation of the Modernity

of Chinese Civilization JIANG Fan(53)

Export Market Uncertainty, Entry and Exit Decisions,

and Firm Resilience to Shocks YU Miao-jie MA Jia-wen(62)

Digital Industries Empowering New-Quality Productivity: Theoretical Logic,

Practical Challenges, and Implementation Pathways WEN Jun YANG Jing-hao(80)

The Influence on the Construction of a Unified National Market

by Government Data Governance SHI Yu-tang WANG Xiao-dan(91)

Logical Rationales and Practical Pathways for Unblocking the

Benign Circulation of Education, Technology, and Talents ZHOU Hai-tao ZHU Yuan-jia(105)

Study on the Changing Trend and Mechanism of First Marriage Pattern

in China's Big Cities: An Analysis Based on Beijing, Shanghai and Hong Kong

..... CHEN Rong(115)